

“ບົດບາດ ຂອງກຸ່ມແລກປ່ຽນຂໍ້ມູນເລື່ອງທີ່ດິນ ແມ່ນເພື່ອສະໜອງໃຫ້ມີ ເຄືອຄ່າຍ ແລະ ສູນຂໍ້ມູນ ໂດຍການເຮັດໜ້າທີ່ຊື່ອມຕໍ່ ແລະ ເປັນຕົວ ແບບຂອງການປະຕິບັດຂັ້ນຊຸມຊົນເພື່ອ ເຕົ້າໂຮມກຳລັງແຮງລະຫວ່າງ ບັນດາກິດຈະກຳທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບ ການຮັບປະກັນສິດນຳໃຊ້ທີ່ດິນຂອງບັນດາ ສະມາຊິກ.”

## ກ່ຽວກັບພວກເຮົາ

ກຸ່ມແລກປ່ຽນຂໍ້ມູນເລື່ອງທີ່ດິນ (LIWG) ແມ່ນເຄືອຄ່າຍອັນໜຶ່ງຂອງ ອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມທີ່ໄດ້ ເກີດຂຶ້ນໃນສປປ ລາວ ນັບແຕ່ປີ 2007 ເປັນຕົ້ນມາ. ສະມາຊິກຂອງ LIWG ປະກອບມີອົງການ ຈັດ ຕັ້ງສາກົນ ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ ລວມທັງສ່ວນບຸກ ຄົນທີ່ ເຮັດວຽກດ້ານທີ່ດິນຢູ່ໃນ ສປປ ລາວ. ພາຍໃນເຄືອຂ່າຍປະ ກອບມີ ສະມາຊິກຫຼັກ ຫຼາຍກວ່າ 80 ທ່ານ ເຊິ່ງເປັນຕົວແທນ ຈາກອົງ ການຈັດຕັ້ງ ເກືອບ 40 ອົງການ ແລະ ສະມາຊິກສະໜັບສະໜູນແມ່ນ ມີຫຼາຍກວ່າ 180 ທ່ານ. ບັນດາກິດຈະກຳຕ່າງໆຂອງ LIWG ແມ່ນ ມີການດຳເນີນການໂດຍຜ່ານ ກອງເລຂາ ແລະ ຊຶ້ນຳໂດຍຄະນະກຳ ການ ເຊິ່ງເປັນຄະນະທີ່ມາຈາກການລົງຄະແນນເລືອກຕັ້ງ ໂດຍບັນດາ ສະມາຊິກຂອງ LIWG.

ກຸ່ມດັ່ງກ່າວນີ້ໄດ້ຖືກສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນເພື່ອວ່າບັນດາສະມາຊິກ ຈະສາມາດ ແລກປ່ຽນຂໍ້ມູນເຊິ່ງກັນ ແລະ ກັນໄດ້ກ່ຽວກັບປະເດັນເລື່ອງທີ່ດິນ ໂດຍສະເພາະ ແມ່ນປະເດັນທີ່ກຳລັງເກີດຂຶ້ນຢ່າງແຜ່ຫຼາຍ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ກັບບັນດາໂຄງການລົງທຶນໂດຍກົງຈາກຕ່າງປະເທດ ແລະ ຄວາມກັງ ວົນກ່ຽວກັບຜົນກະທົບດ້ານລົບ ຕໍ່ການດຳລົງຊີວິດຂອງບັນດາຊຸມຊົນ ໃນເຂດຊົນນະບົດ; ແລະ ເພື່ອພັດທະນາ ການລິເລີ່ມຮ່ວມກັນແກ້ໄຂບາງ ປະເດັນດັ່ງກ່າວ. ວຽກງານພື້ນຖານຂອງ LIWG ແມ່ນການຮ່ວມມືກັບ ຫລາຍພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງເຊັ່ນ: ອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ, ພາກ ສ່ວນລັດຖະບານ, ບັນດາອົງການຮ່ວມພັດທະນາ, ຂະແໜງການເອ ກະຊົນ ແລະ ສົ່ງສຳຄັນແມ່ນບັນດາຊຸມຊົນທ້ອງຖິ່ນ.

## ພວກເຮົາ ເຮັດວຽກແນວໃດ?

ບັນດາສະມາຊິກຂອງ LIWG ແມ່ນຕົວແທນຂອງບັນດາອົງການຈັດຕັ້ງ ແລະ ທີ່ປຶກເອກະລາດ ທີ່ເຮັດວຽກປະເດັນທີ່ດິນ ໃນ ສປປ ລາວ ຜູ້ທີ່ ເຂົ້າຮ່ວມບາງວຽກງານທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ແລະ ຜູ້ທີ່ມີຄວາມປະສົງຢາກຈະເຂົ້າ ຮ່ວມກິດຈະກຳຂອງ LIWG.

ກຸ່ມທີ່ເຮັດໜ້າທີ່ສະເພາະ ຫລື ກຸ່ມວິຊາການ ແມ່ນຈະມີການແຕ່ງຕັ້ງຂຶ້ນ ເພື່ອແກ້ໄຂບາງຫົວເລື່ອງສະເພາະ ຫລື ແກ້ໄຂບາງບັນຫາສະເພາະເພື່ອ ພັດທະນາຍຸດທະສາດ ແລະ ວິທີການປະຕິບັດຢ່າງເປັນເອກະພາບ ອີງ ຕາມຄວາມເປັນໄປໄດ້.

- ທ່ານສົນໃຈເປັນສະມາຊິກຂອງ LIWG ບໍ່?
- ທ່ານສົນໃຈກ່ຽວກັບວຽກຂອງພວກເຮົາບໍ່?
- ທ່ານມີຄຳຖາມກ່ຽວກັບປະເດັນທີ່ດິນໃນປະເທດ ລາວບໍ່?
- ທ່ານສົນໃຈ ແລກປ່ຽນຂໍ້ມູນຂ່າວສານກ່ຽວກັບ ປະເດັນທີ່ ດິນໃນລາວບໍ່?

ຕິດຕໍ່ສອບຖາມຂໍ້ມູນກັບພວກເຮົາໄດ້ທີ່:



+856 30 981 5657



info@laolandinfo.org



www.laolandinfo.org



Land Information Working Group



ແນໃສ່ສິ່ງເສີມ ຄວາມເຂົ້າໃຈ ແລະ ຄວາມຮູ້ທ່ວງ ທັນໃນດ້ານເສດຖະກິດ, ສັງຄົມ ແລະ ສິ່ງແວດ ລ້ອມທີ່ກ່ຽວກັບການນຳໃຊ້ທີ່ດິນໃນໂຄງການ ຕ່າງໆ ໂດຍການເກັບກຳ ແລະ ແລກປ່ຽນຂໍ້ມູນຂ່າວ ສານ, ການສົນທະນາປຶກສາຫາລື ແລະ ການຄົ້ນ ຄວ້າວິໄຈ



## ເປັນຫຍັງຈຶ່ງມີ ກຸ່ມແລກປ່ຽນຂໍ້ມູນເລື່ອງທີ່ດິນ?

ສປປ ລາວ ຍັງຈະສືບຕໍ່ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດຈາກຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດທີ່ຂ້ອນຂ້າງກວ້າງຂວາງ ແລະ ອຸດົມຮຸ່ງມີ. ໃນໄລຍະ 15 ປີ ຜ່ານມາຊັບພະຍາກອນເຫລົ່ານີ້ໄດ້ຖືກນຳໃຊ້ຫລາຍຂຶ້ນເລື້ອຍໆ ໂດຍນັກລົງທຶນຕ່າງປະເທດໂດຍການສະໜັບສະໜູນຈາກບັນດາບຸກຄົນ ພາຍໃນປະເທດໃນຂົງເຂດການຂຸດຄົ້ນບໍ່ແຮ່, ໄຟຟ້າພະລັງນໍ້າ ແລະ ການກະສິກຳ. ຍ້ອນແນວນັ້ນການແຂ່ງຂັນການນຳໃຊ້ທີ່ດິນ, ນໍ້າ ແລະ ປ່າໄມ້ ລະຫວ່າງ ບັນດານັກລົງທຶນຂະໜາດໃຫຍ່ ແລະ ບັນດາຊຸມຊົນຢູ່ເຂດຊົນນະບົດພື້ນຖານຢ່າງຫຼວງຫຼາຍ.

ການແຂ່ງຂັນການນຳໃຊ້ທີ່ດິນດັ່ງກ່າວ ໄດ້ພາໃຫ້ມີຜົນໃນທາງທີ່ບໍ່ດີຕໍ່ການດຳລົງຊີວິດຂອງປະຊາຊົນຜູ້ທີ່ດ້ອຍໂອກາດຢູ່ໃນ ສປປ ລາວ. ແລ້ວຍັງໄດ້ພາໃຫ້ມີການພົ້ມຂຶ້ນຂອງ ການຍົກຍ້າຍຫລັງໄຫລຂອງຊາວໜຸ່ມອອກຈາກເຂດຊົນນະບົດເຂົ້າສູ່ເຂດຕົວເມືອງ, ມີການຫລຸດລົງທາງດ້ານຈຳນວນ ແລະ ຜະລິດຕະພັນຈາກປ່າໄມ້, ແລະພາໃຫ້ເກີດມີການເຊື່ອມເສຍຕໍ່ທຶນຮອນທາງດ້ານທຳມະຊາດ, ຊັບພະຍາກອນມະນຸດ ແລະ ຄວາມເປັນເອກະລັກທາງດ້ານວັດທະນະທຳອັນໄດ້ພາໃຫ້ເກີດມີເສດຖະກິດທີ່ອາໃສ ຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດແບບບໍ່ຍືນຍົງແລະມີການຫລຸດລົງຂອງອາຫານ ແລະ ການຄ້າປະກັນທາງດ້ານໄພຊະນາການ. ດັ່ງນັ້ນຈຶ່ງມີຄວາມຈຳເປັນທີ່ຮີບດ່ວນຕ້ອງມີການຮ່ວມມື ແລະ ປະຕິບັດງານດ້ານຕ່າງໆໂດຍພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງທັງໝົດເພື່ອປ້ອງກັນບໍ່ໃຫ້ສະພາບການເຫລົ່ານີ້ມີຄວາມຮ້າຍແຮງຕື່ມອີກ. ສິດການນຳໃຊ້ທີ່ດິນສ່ວນຫລາຍໃນເຂດຊົນນະບົດໃນ ສປປ ລາວ ຍັງເປັນໄປໃນຮູບແບບການຮັບຮູ້ເຊິ່ງກັນ ແລະ ກັນໃນຊຸມຊົນທ້ອງຖິ່ນ ແຕ່ຍັງບໍ່ທັນໄດ້ມີການຢັ້ງຢືນຮັບຮອງເປັນທາງການ. ສິດໃນການນຳໃຊ້ທີ່ດິນເກີດຂຶ້ນ ຈາກຫລາຍອົງປະກອບ, ເຊິ່ງບາງອົງປະກອບແມ່ນເກີດຂຶ້ນຈາກການຮັບຮູ້ ເຊິ່ງກັນ ແລະ ກັນ ແລະ ການນຳໃຊ້ທີ່ດິນໂດຍຊາວກະສິກອນເອງ ແລະ ບາງປັດໃຈແມ່ນເກີດມາຈາກການ ກຳນົດຢ່າງເປັນທາງການທີ່ຖືກກົດໝາຍໂດຍພາກສ່ວນຂອງລັດ ເຖິງແມ່ນວ່າຈະບໍ່ໄດ້ອອກໃບຕາດິນກໍຕາມ.

“ ສິ່ງເສີມ ແລະ ຮັກສາເຄືອຂ່າຍທີ່ເຂັ້ມແຂງ ແລະ ການປະຕິບັດໃນພາກຕົວຈິງ ຢູ່ຂັ້ນຊຸມຊົນ ກ່ຽວກັບເລື່ອງທີ່ດິນ ລະຫວ່າງບັນດາສະມາຊິກ ຂອງ LIWG ເພື່ອເປັນຂໍ້ມູນໃຫ້ແກ່ການຕັດສິນບັນຫາ, ການກຳນົດນະໂຍບາຍ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດນະໂຍບາຍ.”

### ຈຸດປະສົງ:

- ການເຊື່ອມຕໍ່**  
ສ້າງຄວາມເຊື່ອມຕໍ່ ແລະ ຄວາມເຊື່ອໝັ້ນເຊິ່ງກັນແລະກັນ,ພັດທະນາພື້ນທີ່ ແລະ ຊ່ອງທາງການສື່ສານ,ການແລກປ່ຽນຄວາມຮູ້ເພື່ອການປຶກສາຫາລື ແລະ ມີສ່ວນຮ່ວມໃນປະເດັນການຄຸ້ມຄອງການນຳໃຊ້ທີ່ດິນ.
- ການມີສ່ວນຮ່ວມ**  
ສິ່ງເສີມການສົນທະນາກ່ຽວກັບ ນະໂຍບາຍລະຫວ່າງບັນດາພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງເພື່ອປັບປຸງ ການຄ້າປະກັນສິດນຳໃຊ້ທີ່ດິນ.
- ການປຸກລະດົມ**  
ເອົາວຽກງານການປະຕິບັດສິດ ນຳໃຊ້ທີ່ດິນເຂົ້າໃນວຽກງານຢູ່ຂັ້ນຮາກຖານໂດຍການປຸກລະດົມບັນ ດາສະມາຊິກ ແລະ ບັນດາພາກສ່ວນ ກ່ຽວຂ້ອງ.

### ວິໄສທັດ, ພັນທະກິດ ແລະ ຈຸດປະສົງ

**ວິໄສທັດ:** ບັນດາຊຸມຊົນເຂົ້າເຖິງສິດນຳໃຊ້ທີ່ດິນ ທີ່ຮັບປະກັນ ແລະ ສະເໝີພາບໂດຍມີນະໂຍບາຍທີ່ເປັນທຳ ແລະ ກວມເອົາໝົດທຸກຄົນ ແລະ ນະໂຍບາຍດັ່ງກ່າວຖືກຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂດຍມີ ຄວາມໂປ່ງໃສ ແລະ ມີຂໍ້ມູນສຳລັບການຕັດສິນບັນຫາກ່ຽວກັບການຄຸ້ມຄອງ ທີ່ດິນເພື່ອຄວາມຍືນຍົງ.

**ພັນທະກິດ:** ສະໜັບສະໜູນ ແລະ ອຳນວຍຄວາມສະດວກບັນດາອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ ແລະ ບັນດາຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ ໃນການປະຕິບັດວຽກງານ ແລະ ມີບົດບາດຕໍ່ການສົນທະນາ ກ່ຽວກັບປະເດັນທີ່ດິນ ແລະ ສິ່ງເສີມການຮ່ວມມືລະຫວ່າງ ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງຕ່າງໆ ໂດຍຜ່ານການສົນທະນາ ແລະ ຮູບແບບການສຳຫລວດກ່ຽວກັບການຄຸ້ມຄອງທີ່ດິນ, ນະໂຍບາຍ ແລະ ປະຕິບັດ.

